
ROTOKÓŁ Nr IV/2018 

z przebiegu obrad sesji Rady Miejskiej w Kluczborku odbytej w dniu 20 grudnia 2018 r. 

W sesji udział wzięli: Burmistrz Miasta Kluczborka Jarosław Kielar, Z-ca Burmistrza Roman 

Kamiński. Z-ca Burmistrza Dariusz Morawiec , Dyrektorzy 

i Kierownicy Jednostek Gminnych Przedstawiciele Administracji Samorządowej, Skarbnik 

Gminy p. Piotr Lewald, Sekretarz Gminy p. Krystyna Krężel 

Obrady rozpoczęto o godz.: 16.00 

Porządek obrad 

I.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 

a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności podejmowanych uchwał, 

b/ ustalenie porządku obrad, 

cl przyjęcie protokołu z sesji, odbytej w dniu 28.11 .2018 r. 

cl/informacja Przewodniczącego o działaniach podejmowanych miedzy sesjami. 

2. Interpelacje i zapytania Radnych. 

3.Podjęcie uchwał w sprawie: 

- opinie Komisji 

l)przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

dla Gminy Kluczbork na 2019 r. ; 

2)przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Kluczbork na lata 2019-2023; 

3)wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia stawek czynszu w mieszkaniowym zasobie 

Gminy Kluczbork; 
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4)ustanowienia programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023; 

5)ustalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Kluczborku; 

6)planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 r.; 

7) zmian w budżecie po stronie dochodów i wydatków ; do wprowadzenia do porządku obrad 

4.Uchwalenie budżetu gminy na 2019 r. 

-opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

-dyskusja, 

-zbiorcza opinia Komisji Budżetu Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Miejskiej, 

&)podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej; 

9)podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2019 rok; 

5.Odpowiedzi na zgłoszone w pkt.2 interpelacje i zapytania Radnych. 

6. Wolne wnioski i informacje 

7. Zamknięcie obrad. 

Do punktu 1 porządku obrad 

Sprawy porządkowo - organizacyjne 

a)Sesję Rady Miejskiej otworzył i rozpoczął Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Kluczborku Janusz Kędzia 

b) Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Kędzia stwierdził, że obecnych na dzisiejszej sesji 

jest 21 radnych, zatem obrady i podejmowane uchwały są prawomocne, następnie przedstawił 

porządek obrad. 

Po odczytaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są wnioski 

i uwagi do przedstawionego porządku. Porządek obrad został przegłosowany 21 za 

O przeciw,0 wstrzymujących się w związku z wprowadzeniem pod obrady projektu 

uchwały nr 7) po przegłosowaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz 

Kędzia przystąpił do jego realizacji. 
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c/ przyjęcie protokołu z sesji, odbytej w dniu 28.11.2018 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Kędzia zapytał czy są uwagi do protokołu z dnia 

28 listopada 2018 r. Uwag nie zgłoszono zatem Przewodniczący przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z w/w sesji Rady Miejskiej 

i w wyniku głosowania głosami 21 za,0 przeciw,0 wstrzymujących się protokół został 

przyjęty. 

d/informacja Przewodniczącego o działaniach podejmowanych miedzy sesjami. 

W dniu 19 grudnia 2018 r. posiedzenie odbyła Komisja Kultury, Oświaty, Sportu 

i Turystyki. 

Tematem posiedzenia była analiza projektów uchwał i projektu budżetu na 2019 r. 

W posiedzeniu uczestniczył Burmistrz Miasta, Z-ca Burmistrza i Skarbnik. 

W dniu 18 grudnia 2018 r. posiedzenie odbyła Komisja ds. Wsi, Rolnictwa, Leśnictwa, 

Gospodarki Żywnościowej i Ochrony Środowiska. 

Tematem posiedzenia była analiza projektów uchwał i projektu budżetu na 2019 r. 

W posiedzeniu uczestniczył Burmistrz Miasta, Z-ca Burmistrza i Skarbnik. 

W dniu 19 grudnia 2018 r. posiedzenie odbyła Komisja Spraw Obywatelskich i Socjalnych. 

Tematem posiedzenia była analiza projektów uchwał i projektu budżetu na 2019 r. 

W posiedzeniu uczestniczył Burmistrz Miasta, Z-ca Burmistrza i Skarbnik. 

W dniach 19 i 20 grudnia 2018 r. posiedzenia odbyła Komisja Budżetu, Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Miejskiej. 

Tematem posiedzeń była analiza projektów uchwał, projektu budżetu 

na 2019 r. i opracowania opinii zbiorczej do projektu budżetu na 2019 r. 

W posiedzeniu uczestniczył Burmistrz Miasta, Z-ca Burmistrza i Skarbnik. 

Do punktu 2 porządku obrad 

Interpelacje i zapytania Radnych 

Radny Piotr Sitnik- przygotował interpelację na piśmie oraz zapoznał z interpelacją 

Radnych w sprawie stanu jakości powietrza w Gminie Kluczbork a mianowicie : 
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1. Czy miasto prowadzi monitoring stanu jakości powietrza na terenie Gminy Kluczbork 

i ten stan analizuje? - być może miasto ma jakiś własny miernik stanu powietrza a 

nie jestem zorientowany. 

2. Czy systematycznie pozyskujemy dane ze stacji pomiarowej GIOŚ zlokalizowanej 

przy ul. Mickiewicza ? to jest stacja manualna i jest brak danych w Internecie na 

bieżąco 

3. Jaka jest jakość powietrza na terenie Gminy Kluczbork? ostatnio pojawił się 

komunikat o przekroczeniu pyłu zawieszonego PMI0 w mieście Kluczbork 

Domyślam się ,że są to dane ze stacji z ul. Mickiewicza gdzie te dane są uśrednione 

Chodzi o główny monitoring prowadzony w Oleśnie - można to obejrzeć na mapie 

GIOŚ w ostatnim czasie powietrz było złe. 

4. Jakie działania podejmuje miasto oraz jakie może podjąć w celu wyeliminowania 

występującego zjawiska przekroczenia poziomu dopuszczalnego dla pyłu 

zawieszonego PMI0? Jest taka uchwała antysmogowa wprowadzona przez Sejmik 

Województwa Opolskiego, jest też uchwała wprowadzenia na obszarze. 

Województwa Opolskiego programu ochrony powietrza dla strefy opolskiej i miasta 

Opola. 

5. Czy Miasto prowadzi jakieś analizy dotyczące kosztów i zasadności uruchomienia 

systemu monitorowania jakości powietrza na terenie Gminy Kluczbork? taki system 

jest prowadzony w kilku miastach miasto ma czujniki przy szkołach i przedszkolach 

taki system pozwala na podjęcie decyzji czy wyjść z dziećmi na spacer czy warto 

pobiegać po ulicy czy nie i nie inhalować zanieczyszczeń. 

6. Czy urząd w tym straż miejska otrzymuje od mieszkańców zgłoszenia dotyczące złego 

stanu powietrza na terenie gminy? 

Radny Piotr Rewienko - zapytał o wywóz nieczystości (śmieci) od osób ,które prowadzą 

działalność gospodarczą czy istnieje możliwość, aby osoby prowadzące działalność mogły 

zamiast 5 pojemników korzystać z worków na śmieci. Czy istnieje taka możliwość, aby 

wprowadzić taki zapis. 

Radny Radosław Jarosz -zwrócił się z zapytaniem czy miasto podjęło jakieś kroki żeby 

wyeliminować świąteczne fajerwerki w mieście tzn. jeżeli nawet jest negatywne utrzymanie 

tego stanu jaki jest do tej pory to czy ewentualnie Straż Miejska nasili swoje kontrole 

bo zwykle rozpoczynamy nowy rok o parę dni wcześniej. 
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Radny Stanisław Brejwo - zapytał o ustawę rządową o funduszu dróg samorządowych czy 

Gmina Kluczbork przystąpiła do pozyskania środków. 

Radny Rafał Lasek - zapytał o ul. Piastowską czy jest możliwość ograniczenia prędkości ?. 

Pojawiła się informacja ,że mieszkańcy wychodzą bezpośredni na drogę a zrobił się bardzo 

duży ruch i jest niebezpiecznie. 

Druga sprawa to księga znaków chodzi o herb, logo co można z tym robić kto może. W 

Internecie są różne wersje i można się pomylić. Gdyby na stronie Gminy była utworzona 

księga znaków oraz zamieszczona informacja ,kto może korzystać i w jakim celu z księgi 

znaków. Radny także zwrócił się o opracowanie wspólnego wzoru wizytówek dla Radnych 

oraz papieru firmowego. Radny podkreślił , że koszty poniesie sam. 

Radny Andrzej Konwiński -zapytał czy jest możliwość umieszczenia na nowych ścieżkach 

rowerowych znaków poziomych. Chodzi o to ,że na trasach rowerowych często parkują 

samochody dostawcze a ponadto rowerzyści często musza omijać pieszych. 

Do punktu 3 porządku obrad 

Podjęcie uchwał w sprawach : 

opinie Komisji 

Komisji Spraw Obywatelskich i Socjalnych 

Na posiedzeniu w dniu 19 grudnia 2018 r. analizując materiały Komisja 

- w projekcie uchwały nr 3/ w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia stawek 

czynszu w mieszkaniowym zasobie Gminy Kluczbork zawnioskowała o wpisanie w § 1 

„opiniuje się pozytywnie podwyżkę o 10% stawek czynszu w lokalach mieszkaniowych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kluczbork, zgodnie z załącznikiem do 

uchwały". Pozostałe projekty zaopiniowano pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdzisław Pięch 

Komisji ds. Wsi, Rolnictwa, Leśnictwa, Gospodarki Żywnościowej 

i Ochrony Środowiska 

Na posiedzeniu w dniu 18 grudnia 2018 r. analizując materiały Komisja 

pozytywnie zaopiniowała przygotowane projekty uchwał. 

Przewodniczący Komisji Tadeusz Doliński 
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Komisji Kultury Oświaty Sportu i Turystyki 

Na posiedzeniu w dniu 19 grudnia 2018 r. analizując materiały Komisja 

- w projekcie uchwały nr 3/ w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia stawek 

czynszu w mieszkaniowym zasobie Gminy Kluczbork zawnioskowała o wpisanie 

w § 1 „opiniuje się pozytywnie podwyżkę o 10% stawek czynszu w lokalach 

mieszkaniowych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kluczbork, 

zgodnie z załącznikiem do uchwały". Pozostałe projekty zaopiniowano pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Grażyna Popek 

Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Miejskiej 

Na posiedzeniu w dniu 19 grudnia 2018 r. analizując materiały Komisja 

- w projekcie uchwały nr 3) w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia stawek 

czynszu w mieszkaniowym zasobie Gminy Kluczbork zawnioskowała o wpisanie 

w § I „opiniuje się pozytywnie podwyżkę o I 0% stawek czynszu w lokalach 

mieszkaniowych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kluczbork, zgodnie 
z załącznikiem do uchwały". Pozostałe projekty zaopiniowano pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Jan Myślecki 

1) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych dla Gminy Kluczbork na 2019 r.; 

Do tego projektu nie wniesiono uwag zatem został on poddany pod głosowanie: 

L.p Radna/y Za Przeciw Wstrzvmuie się 
1. Adamski Krzysztof X 

2. Breiwo Stanisław X 

3. Długosz Alfred X 

4. Doliński Tadeusz X 

5. Jarosz Radosław X 
6. Kallus Janusz X 
7. Kedzia Janusz X 
8. Konwiński Andrzej X 
9. Kozioł Joanna X 
10. Lasek Rafał X 
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11. Michalak Tomasz X 

12. Michalewski Adam X 

13. Mrozek Józef X 

14. Myślecki Jan X 

15. Pięch Zdzisław X 

16. Popek Grażyna X 

17. Rewienko Piotr X 

18. R ychel Krzysztof X 

19. Sitnik Piotr X 

20. Slusarczvk Justyna X 

21. Wojna Marek X 

i w wyniku głosowania głosami 21 za, O przeciw, O wstrzymało się uchwała została 

podjęta i nadano jej Nr IV/42/18 

2) projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Kluczbork na lata 2019-2023; do tego projektu nie 

wniesiono uwag zatem został on poddany pod głosowanie: 

L.p Radna/y Za Przeciw Wstrzymuje się 
1. Adamski Krzysztof X 

2. Breiwo Stanisław X 

3. Długosz Alfred X 

4. Doliński Tadeusz X 

5. Jarosz Radosław X 

6. Kallus Janusz X 

7. Kędzia Janusz X 

8. Konwiński Andrzej X 

9. Kozioł Joanna X 

10. Lasek Rafał X 

11. Michalak To masz X 

12. Michalewski Adam X 

13. Mrozek Józef X 

14. Mvślecki Jan X 

15. Pięch Zdzisław X 

16. Popek Grażyna X 

17. Rewienko Piotr X 

18. Rvchel Krzysztof X 

19. Sitnik Piotr X 

20. Slusarczyk Justyna X 

21. Wojna Marek X 

1 w wyruku głosowama głosan11 21 za, O przeciw, O wstrzymało się uchwała została 

podjęta i nadano jej Nr JV/43/18 
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3) projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej podwyższenia stawek czynszu 

w mieszkaniowym zasobie Gminy Kluczbork do tego projektu wniosek złożyły 3 komisje a 

mianowicie „w projekcie uchwały nr 3) w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej 

podwyższenia stawek czynszu w mieszkaniowym zasobie Gminy Kluczbork zawnioskowała 

o wpisanie 

w § 1 „opiniuje się pozytywnie podwyżkę o 10% stawek czynszu w lokalach 

mieszkaniowych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kluczbork, zgodnie 

z załącznikiem do uchwały". Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Kędzia poddał wniosek 

Komisji pod głosowanie i w wyniku głosowania głosami 20 za, 1 przeciw ,O wstrzymujący 

się nie wniesiono więcej uwag zatem został on poddany pod głosowanie: 

L.p Radna/y Za Przeciw Wstrzymuje sie 
1. Adamski Krzysztof X 

2. Brejwo Stanisław X 

3. Długosz Alfred X 

4. Doliński Tadeusz X 

5. Jarosz Radosław X 

6. Kallus Janusz X 

7. Kędzia Janusz X 

8. Konwiński Andrzej X 

9. Kozioł Joanna X 
10. Lasek Rafał X 

11. Michalak Tomasz X 

12. Michalewski Adam X 
13 . Mrozek Józef X 

14. Myślecki Jan X 

15. Pięch Zdzisław X 

16. Popek Grażyna X 

17. Rewienko Piotr - X 
18. Rychel Krzysztof X 

19. Sitnik Piotr X 
20. Slusarczvk Justyna X 

21. WoinaMarek X 

i w wyniku głosowania głosami 20 za, O przeciw, 1 wstrzymujący się uchwała została 

podjęta i nadano jej Nr IV/44/18 
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4) projekt uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego „Posiłek w szkole i w 

domu" na lata 2019-2023 do tego projektu nie wniesiono uwag zatem został on poddany pod 

głosowanie: 

L.p Radna/y Za Przeciw Wstrzymuje się 
1. Adamski Krzysztof X 

2. Breiwo Stanisław X 

3. Długosz Alfred X 

4. Doliński Tadeusz X 

5. Jarosz Radosław X 

6. Kallus Janusz X 

7. Kędzia Janusz X 

8. Konwiński Andrzej X 

9. Kozioł Joanna X 

10. Lasek Rafał X 

11. Michalak Tomasz X 

12. Michalewski Adam X 

13. Mrozek Józef X 

14. Myślecki Jan X 

15. Pięch Zdzisław X 

16. Popek Grażyna X 

17. Rewienko Piotr X 

18. Rychel Krzysztof X 

19. Sitnik Piotr X 

20. Slusarczyk Justyna X 

21. Wojna Marek X 

i w wyniku głosowania głosami 21 za, O przeciw, O wstrzymało się uchwała została 

podjęta i nadano jej Nr IV/45/18 

5) w sprawie ustalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Kluczborku do tego projektu 

Radni nie wnieśli uwag zatem Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Kędzia poddał projekt 

pod głosowanie ; 

L.p Radna/y Za Przeciw Wstrzvmuje się 
1. Adamski Krzysztof X 

2. Brejwo Stanisław X 

3. Długosz Alfred X 
4. Doliński Tadeusz X 

5. Jarosz Radosław X 

6. Kallus Janusz X 

7. Kędzia Janus z X 

8. Konwiński Andrzej X 

9 



n 

9. Kozioł Joanna X 

10. Lasek Rafał X 

11. Michalak Tomasz X 

12. Michalewski Adam X 

13. Mrozek Józef X 

14. Myślecki Jan X 

15. Pięch Zdzisław X 

16. Popek GraŻVna X 

17. Rewienko Piotr X 

18. Rychel Krzysztof X 

19. Sitnik Piotr X 

20. Slusarczyk Justyna X 

21. Wojna Marek X 

i w wyniku głosowania głosami 21 za, O przeciw, O wstrzymało się uchwała została 

podjęta i nadano jej Nr IV/46/18 

6) projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 r. do tego projektu 

Radni nie wnieśli uwag zatem Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Kędzia poddał projekt 

pod głosowanie ; 

L.p Radna/y Za Przeciw Wstrzymuje się 
I. Adamski Krzysztof X 

2. Brejwo Stanisław X 

3. Długosz Alfred X 

4. Doliński Tadeusz X 

5. Jarosz Radosław X 

6. Kallus Janusz X 

7. Kędzia Janusz X 

8. Konwiński Andrzej X 

9. Kozioł Joanna X 

10. Lasek Rafał X 

11. Michalak Tomasz X 

12. Michalewski Adam X 

13. Mrozek Józef X 

14. Myślecki Jan X 

15. Piech Zdzisław X 

16. Popek Grażyna X 

17. Rewienko Piotr X 

18. Rychel Krzysztof X 

19. Sitnik Piotr X 

20. Slusarczvk Justyna X 

21. Wojna Marek X 

10 



i w wyniku głosowania głosami 21 za, O przeciw, O wstrzymało się uchwała została 

podjęta i nadano jej Nr IV/47/18 

7) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie po stronie dochodów i wydatków do tego 

projektu nie wniesiono uwag zatem został on poddany pod głosowanie: 

L.p Radna/y Za Przeciw Wstrzymuje się 
1. Adamski Krzysztof X 

2. Breiwo Stanisław X 

3. Długosz Alfred X 

4. Doliński Tadeusz X 

5. Jarosz Radosław X 

6. Kallus Janusz X 

7. Kędzia Janusz X 

8. Konwiński Andrzej X 

9. Kozioł Joanna X 

10. Lasek Rafał X 

11. Michalak Tomasz X 

12. Michalewski Adam X 

13. Mrozek Józef X 

14. Myślecki Jan X 

15. Pięch Zdzisław X 

16. Popek Grażyna X 

17. Rewienko Piotr X 

18. Rychel Krzysztof X 

19. Sitnik Piotr X 

20. Slusarczyk Justyna X 

21. Wojna Marek X 

i w wyniku głosowania głosami 21 za, O przeciw, O wstrzymało się uchwała została 

podjęta i nadano jej Nr IV/48/18 

Do punktu 4 porządku obrad 

Uchwalenie budżetu gminy na 2019 r. 

-opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

-dyskusja, 

-zbiorcza opinia Komisji Budżetu Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 

Miejskiej 

8) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej, 

9) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2019 rok, 
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Przewodniczący odczytał Uchwałę Nr 465/2018 r. z dnia 29 listopada 2018 roku Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii o przedłożonym 

projekcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kluczbork. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał uchwałę Nr 463/2018 r. z dnia 29 

listopada 2018 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie 

opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Kluczbork na 2019 r. 

oraz Uchwałę nr 464/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu 

z dnia 29 listopada 2018r. sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu określonego 

w projekcie uchwały budżetowej Gminy Kluczbork na 2019 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu ,Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Miejskiej o przedstawienie opinii. 

Komisja Budżetu , Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Miejskiej w dniu 20 grudnia 

2018 r. na wspólnym posiedzeniu z Przewodniczącymi Rady Miejskiej i Przewodniczącymi 

Komisji Stałych Rady po przeanalizowaniu projektów uchwał w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej oraz projektu budżetu na 2019 r. nie wniosła uwag 

i zaopiniowała je pozytywnie. 

W/w uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu stanowią załącznik do protokołu 

Po odczytaniu opinii z Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz opinia Komisji Budżetu 

Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Miejskiej Przewodniczący 

Rady Miejskiej Janusz Kędzia otworzył dyskusję 

DYSKUSJA 

Radny Piotr Rewienko - stwierdził ,że nie będzie przeciwny w głosowaniu nad projektem 

Budżetu Gminy na 2019 r. Nie tworzył tego projektu Budżetu i nie będzie składał żadnego 

wniosku .Opinia RIO jest pozytywna. Rosną wydatki bieżące między innymi łatamy wydatki 

obligacjami ,na inwestycje kredyt jest niezbędny. Radny stwierdził że, wydanie obligacji na 

kilkanaście milionów to skutek spłaty na kilka lat. Poruszył sprawę wydatków bieżących 

gdzie należy je trzymać bardziej w ryzach i kontrolować, aby nie zaciągać kolejnych 

pożyczek. 
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Czy gmina w ostatnim roku lub latach podejmowała działania przez jednostki gminne i Urząd 

związane z oszczędnościami ? 

Burmistrz Jarosław Kielar - odpowiedział - obligacje to pieniądze związane z inwestycjami 

w szczególności to na inwestycję jaką jest obwodnica miasta. Jeżeli chodzi o oszczędności to 

jesteśmy jedyną z Gmin ,która ma w tzw. grupowych zamówieniach ,ubezpieczenia 

pracownicze , energię, środki czystości, paliwo jeżeli chodzi o pracowników to jest łączenie 

stanowisk robimy to na bieżąco w miarę możliwości. Płace minimalne rosną a gmina nie 

otrzymuje środków w formie dotacji więc musi mieć zagwarantowane płace z własnego 

budżetu ,oświata natomiast pochłania duże środki finansowe 47.000.000,00 zł.,a subwencja 

przyjmiemy 50% a przedszkola musimy sami dotować do oświaty dokładać musimy 

8.000.000,00zł z tego samorząd gminny to nie tylko inwestycje ale też życie społeczne, kino 

(6.500.000,00 zł) ,sport, to nie tylko inwestycja (budowa) ale też późniejsze utrzymanie. 

Rewitalizacja „Pampry" przy udziale środków europejskich tam będzie ulokowana 

Świetlica „Parasol" i Środowiskowy Dom Samopomocy po remoncie trzeba będzie 

przeznaczać środki na utrzymanie, które będą przewyższać koszty obecnego utrzymania to 

będą dobrze wydane pieniądze. Musimy ograniczać wydatki bieżące i to robimy. 

Przewodniczący poprosił Burmistrza o przedstawienie informacje na temat złożonego 

wniosku do Ministerstwa w sprawie budowy obwodnicy. 

Burmistrz Jarosław Kielar - wniosek został złożony -spór o odszkodowanie dla kolei to jest 

kwota 1.600.000.00 zł gdyby nie chciano nam tego anulować to musimy to w jakiś sposób 

rozliczyć z koleją np. w formie podatku choćby na 5 lat . Będziemy chcieli oddać tą 

obwodnicę Generalnej Dyrekcji .Powinny nastąpić porozumienia bo Gmina Kluczbork jako 

jedyna w Polsce buduje obwodnice żadne inne miasto tego nie robi. Wracając do pytania 

Pana Radnego Stanisława Brejwy mamy złożony wniosek jest on pozytywnie zaopiniowany 

i zapisany w Budżecie na ul. Powstańców Śląskich i ul. Różana na kwotę 2.000.000,00 

jeżeli zostanie on w ostatnim momencie pozytywnie rozpatrzony to mamy szansę 

otrzymać 80% dotacji jest to duża dotacja. W tym roku kończącym otrzymaliśmy z rezerwy 

dotacje na remont pierwszego odcinka obwodnicy. Obwodnica jak zostanie skończona to 

będzie wysiłek 5 kadencji Rady Miejskiej która połączy 3 drogi krajowe ,koszt to kwota 

60.000.000,00 zł z tego ponad 30.000.000,00zł to środki z Budżetu Gminy. Jeżeli te kwoty 

przełoży się na remont dróg gminnych to byłyby wszystkie wyremontowane choć i tak nie 

można narzekać na stan dróg gminnych. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał kiedy był złożony wniosek 

Burmistrz Jarosław Kielar - wniosek został złożony przed wyborami początkiem miesiąca 

października br. 

Radny Jan Myślecki zapytał w sprawie programu „mieszkania plus „ co się dalej dzieje 

czy jest pozytywny odzew ze strony Rządu na nasze zgłoszenie. 

Burmistrz Jarosław Kielar poinformował ,że zostały zgłoszone 3 lokalizacje dalej jesteśmy 

na liście jedna z lokalizacji sprzedaliśmy ( ul. Ligonia ) Cena wynajmu takiego mieszkania 

„mieszkania plus" to 20 zł za rn2 to jest za dużo Po przeliczeniu młodzi ludzie wezmą kredyt 

i wybudują swoje własne. Z p. Skarbnikiem rozmawialiśmy z jedną z firm - jest tańsza 

propozycja myślę że spotkamy się w tej sprawie z Radą w miesiącu styczniu lub lutym br. 

i będziemy dyskutować o budowie mieszkm1. Na terenie Kluczborka powstanie kilka 

mieszkań przy ul. Ligonia- teren sprzedany pod budownictwo po starej stodole ul.Ligonia -

Wolności sprzedana działka pod budownictwo - działka pod budownictwo wielorodzinne na 

tyłach stawu Kościuszki zatem kilka domów powstanie. 

Radny Rafał Lasek zapytał ile mogą wynosić inwestycje na terenach wiejskich na 2019 r. ? 

Burmistrz Jarosław Kielar - oczyszczalnie przydomowe w Bażanach, obwodnica, 

oświetlenie wsi ,kładka Bąków -Kluczbork ,ścieżki rowerowe plus oświetlenie, modernizacja 

OSP, modernizacja świetlicy w Łowkowicach ,piłko- chwyty, dla 3 drużyn ,fundusz sołecki, 

Szkoła w Bąkowie do wykonania remont dachu - to jest kilka mln zł. i myślę że nie jest źle. 

Nikt więcej nie zabrał głosu w dyskusji zatem Przewodniczący Obrad Janusz Kędzia 

przystąpił do przeprowadzenia głosowania i poddał pod głosowanie 
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8) podjecie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej, 

Głosowanie : podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej, 

L.p Radna/y Za Przeciw 
1. Adamski Krzysztof X 

2. Brejwo Stanisław X 

3. Długosz Alfred X 

4. Doliński Tadeusz X 

5. Jarosz Radosław X 

6. Kallus Janusz X 

7. Kędzia Janusz X 

8. Konwiński Andrzej X 

9. Kozioł Joanna X 

10. Lasek Rafał X 

11. Michalak Tomasz X 

12. Michalewski Adam X 

13. Mrozek Józef X 

14. Myślecki Jan X 

15. Pięch Zdzisław X 

16. Popek Grażyna X 

17. Rewienko Piotr X 

18. Rychel Krzysztof X 

19. Sitnik Piotr X 

20. Slusarczyk Justyna X 

21. Wojna Marek X 

Wynik głosowania : 21 za , O przeciw, O wstrzymujących się 

Uchwała została podjęta i nadano jej Nr IV/49/18 

9) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2019 rok. 

Wstrzymuje się 

Głosowanie: podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2019 rok. 

L.p Radna/y Za Przeciw Wstrzymuje się 
1. Adamski Krzysztof X 
2. Breiwo Stanisław - X 
3. Długosz Alfred X 
4. Doliński Tadeusz X 
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5. Jarosz Radosław X 

6. Kallus Janusz X 

7. Kędzia Janusz X 

8. Konwiński Andrzej X 

9. Kozioł Joanna - X 

10. Lasek Rafał X 

11. Michalak Tomasz X 

12. Michalewski Adam X 

13. Mrozek Józef X 

14. Myślecki Jan X 

15. Pięch Zdzisław X 

16. Popek Grażyna X 

17. Rewienko Piotr - X 

I 8. Rychel Krzysztof X 

19. Sitnik Piotr X 

20. Slusarczvk Justvna X 

21. WoinaMarek X 

Wynik głosowania : 18 za , O przeciw, 3 wstrzymujących się 

Uchwała została podjęta i nadano jej Nr IV/50/18 

Do punktu 5 porządku obrad 

Odpowiedzi na zgłoszone w pkt.2 interpelacje i zapytania Radnych 

Burmistrz Jarosław Kielar - poinformował ,że odpowiedź zostanie przygotowana na piśmie. 

Ponadto poinformował też ,że Gmina jest w trakcie wchodzenia w różne programy związane 

z zanieczyszczeniem powietrza. 

- Fundusz Dróg Samorządowych - jest wniosek po weryfikacji pozytywnej w Opolu i został 

przekazany do Warszawy jest zmiana a nie do końca korzystna - dzielone środki były w 

województwie teraz dzieli środki Warszawa tj. 2.000.000,00zł.Obwodnica wejdzie w 

punktacje korzystnie natomiast drogi osiedlowe będzie trudniej pozyskać środki. 

- ul. Piastowska dzisiaj założony został próg spowalniający jest wniosek o ograniczenie 

prędkości do 30 km/h wniosek jest rozpatrywany zostanie rozstrzygnięty do marca 2019 r. 
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- znaki poziome na wybudowanych ścieżkach rowerowych - za wyjątkiem centrum 

i ul. Krakowskiej są natomiast w centrum i ul. Krakowska - musi być akceptacja (zgoda) 

konserwatora zbytków znaki poziome w tych miejscach musza być wykonane specjalną 

farbą ,którą maluje się w odpowiedniej temperaturze zatem musimy jeszcze poczekać. 

Burmistrz wyjaśnił - pokaz fajerwerków - ok. 3 min koszt 1.000,00zł pokaz laserów jest o 

wiele droższy. Chcieliśmy to zcentralizować w jednym miejscu jest to bardziej bezpieczne. 

W tym roku jeszcze pokaz się odbędzie w przyszłym roku podejmiemy decyzję. Trzeba 

zdecydować czy imprezy powitania nowego roku maja się odbyć czy nie. Wielu 

mieszkańców Kluczborka jest przeciwnych i trzeba to uszanować .Straż Miejska ma dyżur 

nocny strzały odbywają się w różnych miejscach Kluczborka. Przepisy mówią ,że poza tym 

dniem nie można strzelać i trudno jest w danym momencie wyłapać łamiących przepisy są 

one trudne do wyegzekwowania nie tylko w Kluczborku ale w całym kraju ale wniosek jest 

słuszny. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Kędzia - stwierdził ,że wniosek dotyczy w większości 

tych osób ,które posiadają czworonogi temat jest trudny decyzje będą podjęte w przyszłym 

roku. 

Z-ca Burmistrza Dariusz Morawiec - odniósł się do księgi znaków 

-kwestia związana z herbem - reguluje Statut Gminy na stronie urzędu jest wzór oficjalny 

herbu jest on właściwy. Korzystanie z herbu jest określone w uchwale Rady Miejskiej 

z 2006 roku. Poruszył też temat wykonania wizytówek z zastosowaniem herbu Gminy 

jeżeli ktoś z Radnych będzie chciał aby wykonać wizytówki ( imienne) należy złożyć 

wniosek do Biura Rady o zastosowanie herbu na w/w wizytówkach . 

Wydział Promocji przygotuje projekt wizytówek - kwestia wydruku pozostaje do ustalenia. 

Z-ca Burmistrza poinformował też o pracach związanych z kompleksowa identyfikacją 

wizualną Gminy informacja w tym temacie będzie przedstawiona w przyszłym roku. 

Burmistrz Jarosław Kielar - wyjaśnił ,że wszystko wskazuje na to ,że będzie kolejny przetarg. 

Wszystko zmierza do tego ,że będziemy mieli przedłużoną umowę z firma ,która nam 

wywozi nieczystości na nowych zasadach przez pewien okres. W trybie dość szybkim 

można się zastanowić nad pewnymi zmianami do przetargu ale poprzez uchwały to co 

p. Radny Rewienko proponuje mamy to zapisane muszą być zmienione zapisy w uchwale. 

Musimy dokonać zmiany także przy cmentarzach związane to jest z prowadzeniem 
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działalności gospodarczej. Być może będzie musiała się odbyć sesja po 10 stycznia 2019 r. 

poświęcona właśnie tej sprawie aby było wszystko gotowe do przetargu. Trzy duże firmy 

„biją" się nawzajem o Gminę Kluczbork i wszystko co jest możliwe przez te firmy jest 

oprotestowane. 

Do punktu 6 porządku obrad 

Wolne wnioski i informacje 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Kędzia- poinformował 

- Radny Krzysztof Adamski, Radny KrzysztofRychel, Radny Radosław Jarosz zgłosili swoje 

kandydatury na członków Zespołu Konsultacyjnego ds. Kluczborskiego Budżetu 

Obywatelskiego. 

- wybór dwóch przedstawicieli Rady Miejskiej w Kluczborku na członków Zespołu 

Konsultacyjnego ds. oceny wniosków oraz udzielenie dotacji w roku 2019 na prace 

konserwatorskie ,restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków - zgłosiła się tylko p. Radna 

Joanna Kozioł . Radny Alfred Długosz zgłosił się jako drugi do w/w zespołu. 

Burmistrz Jarosław Kielar poinformował też o 2 komisjach a mianowicie Komisja ds. 

przyznawania stypendiów sportowych oraz Komisja ds. przyznawania nagród dla osób 

promujących Gminę Kluczbork. członkami tych komisji są radni ,którzy już działali w tych 

komisjach w poprzedniej kadencji jak nie zrezygnują to będą pracować dalej. 

Burmistrz Jarosław Kielar zapytał czy sąjeszcze chętni Radni do pracy w tych dwóch 

komisjach ? zgłosili się : radny Adam Michalewski - Sport , radny 

Tomasz Michalak - Kultura 

Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Kędzia zamknął listę. 

Do Rady Miejskiej wpłynęło pismo w sprawie obniżenia podatku od nieruchomości Firma 

DUON Dystrybucja Sp. Z o. o - Przewodniczący Rady przedstawił odpowiedz na pismo 

do w/w Firmy odpowiedź negatywna.( pisma w w/w sprawie sesja Nr L VV2018 ) 
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- odpowiedź z Miejskiego Zarządu Obiektów Komunalnych w sprawie wniosku Państwa 
E i W B z dnia 22.1 1.2018 r. w sprawie zamiany mieszkania ( odczytał Przewodniczący 

Rady Miejskiej) 

- Fim1a P.H.U. Komunalnik - z oferta usług z wolnej ręki - pismo do wiadomości Rady 

Miejskiej 

-odpowiedź do Naczelnika Wydziału Spraw Obywatelskich i Obronnych - w sprawie 

pozytywnej opinii „Programu Modernizacji Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy 

Kluczbork w zakresie zapewnienia prawidłowych warunków do prowadzenia działań 

ratowniczo - gaśniczych w latach 2019-2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej oraz Burmistrz Miasta Kluczborka złożyli wszystkim 

Radnym i dla wszystkich pracowników Gminy i Jednostek Gminnych Zdrowych Wesołych 

Świąt i Szczęśliwego Nowego Roku 2019. 

Burmistrz Miasta Kluczborka Jarosław Kielar podziękował Radnym za uchwalenie 
Budżetu Gminy na 2019 r. 

Do punktu 7 porządku obrad 

Zamknięcie obrad 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Janusz Kędzia 
zamknął obrady sesji o godz.: 17: 1 O 

Prz y 

Rady Mi uczborku 
~ 

Kędzia 

Protokółowała: 

B.Maj 
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